

[Register >](#)

INTERACTIVE AND YUMMY INTERREG MED SESSIONS AT EUREGIONSWEEK 2019

Registrations open for the EURegionsWeek 2019, taking place in Brussels next 7-10 October. Many good, vibrant, interactive and yummy surprises await you in the Interreg MED sessions. This year's edition has a unique embassy of projects from Interreg MED covering so much as 10 sessions, from 8 to 10 October.

Register before holidays since the number of available places per session is limited. Besides the sessions, take a look inside the Agora - the exhibition area - where an Interreg stand will be showcasing some more projects.

Find your ways through the EURegionsWeek2019 to attend Interreg MED sessions with our selected guide, (click on the tiles to register and to learn more details). Many good, vibrant, interactive and delicious surprises await you:

Tuesday 8

14:30 – 17:00, Room VMA 1, CoR – VMA building, Rue Van Maerlant, 1040 Brussels
PANORAMED Participatory Lab

PANORAMED governance project invites regional leaders and partners of the project to simulate the future of the Mediterranean. "Europe 2030 Laboratory" will be an interactive session which aims to stimulate an informal lively EU debate on maritime coastal tourism, maritime surveillance and innovation, critical topics for the future of the Mediterranean region.

16:30 – 19:00, Hall 400, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Brussels
Mediterranean Diet – When Brand Meets People

Everyone falls for Mediterranean food! Curious enough to learn more about the Mediterranean Diet? The participatory laboratory featured by MD.net project aims to exchange opinions among the 16 communities involved - six of them representing the UNESCO Community of MED Diet Intangible Cultural Heritage – and an enlarged public.

[Register >](#)

16:30 – 18:00, Silver hall, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Brussels
Interreg Project Slam 2019

Aristoil project - that wishes to prove the health benefits of Olive Oil - will be on the spotlight, with a creative presentation of his activities. Don't forget to vote on its video, on Facebook (link below), to win the social media award. And, during the session, vote again for Aristoil on the room voting (public's award).

20:00 – 23:59 Agora Village, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Brussels
Regions' evening

Who in the world can turn its back to a gourmet pasta, a tapa or a tapenade? This is your chance to taste delicious specialities from the European Mediterranean regions, prepared by MD.net project chefs.

Wednesday 9

11:30 – 13:00, Hall 100, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Brussels
Interreg MED Piazza: where citizens and EU Institutions meet for the future of Europe

If you like to play and debate on a parliament, about strategies for a greener, smarter and more connected future for Europe, this is the right session for you.

Renewable Energy, Efficient Buildings, Green Growth, Urban Transport, Blue Growth, Sustainable Tourism and Biodiversity Protection Communities of projects are joining forces to animate this policy playground.

14:30 – 16:00, Room 206, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Brussels
Empowering territories for a sustainable future for the Mediterranean

Three mayors and two European policymakers will engage the audience in an open debate on the role of regions and cities in designing and implementing policies for climate change mitigation and adaptation, blue economy and inclusive growth, as a result of the implementation of specific projects of the Interreg Mediterranean Programme.

[Register >](#)

14:30 - 16:00, Room 110 (circle 1), SQUARE, Mont des Arts, 1000 Brussels
Boosting Innovation for Mediterranean Blue Growth

The workshop shares the strategies and experiences developed by Mediterranean Regions for promoting innovation across all sectors of the blue economy in the current multiannual financial framework. 4Helix+ project will be participating.

Thursday 10

8h30 – 17h30, Bâtiment BIP, rue royale (siège du gouvernement de Bruxelles-capital)
MED – Mediterranean Energy Debate MED - Mediterranean Energy Debate

The event is organized by the Efficient Buildings Community, under the patronage of the European Economic and Social Committee during the European Week of Regions and Cities in Brussels.

Join the MED to learn from peers how to better design, implement and finance efficiency measures in public buildings and neighbourhoods around the Mediterranean.

09:15 – 10:45, Hall 100, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Brussels
The future of transnational cooperation: what impact in a changing Europe?

Interreg transnational programmes together showcasing the added value of transnational cooperation, by presenting and exchanging with the public on burning issues affecting regions such as climate change, energy efficiency, entrepreneurship and risks.

09:15 – 10:45, Room Atrium 5, CoR - JDE building, Rue Belliard 101, 1040 Brussels
Promotion of RES through Green Fiscal Policies in Mediterranean Municipalities

LOCAL4GREEN project brings out the topic of RES, by deploying innovative fiscal policies. Time to meet the example of how to involve 75 municipalities from 9 countries across the Mediterranean region in the design and implementation of fiscal policies aimed to promote RES and reduce the carbon footprint of municipalities.

Register >



FR

DES SESSIONS INTERACTIVES ET DÉLICIEUSES INTERREG MED À EUREGIONSWEEK2019

Les inscriptions sont ouvertes pour la EURegionsWeek 2019, qui se tiendra à Bruxelles du 7 au 10 octobre prochain. De nombreuses bonnes surprises, vibrantes, interactives et délicieuses vous attendent dans les sessions Interreg MED. L'édition de cette année dispose d'une ambassade unique de projets d'Interreg MED couvrant jusqu'à 10 sessions, du 8 au 10 octobre.

Inscrivez-vous avant les vacances car le nombre de places disponibles par session est limité. En plus des sessions, jetez un coup d'œil à l'intérieur de l'Agora - la zone d'exposition - où un stand Interreg présentera d'autres projets.

Trouvez vos repères à travers l'EURegionsWeek2019 pour participer aux sessions Interreg MED, avec notre guide sélectionné. De nombreuses bonnes surprises, vibrantes, interactives et délicieuses vous attendent.

Mardi 8

14:30 - 17:00, Salle VMA 1, bâtiment CdR - VMA, Rue Van Maerlant, 1040 Bruxelles

Laboratoire participatif PANORAMED

PANORAMED invite des leaders régionaux et les partenaires du projet à discuter de la gouvernance en Méditerranée.

Le "Laboratoire Europe 2030" est une session de simulation sur l'avenir de la Méditerranée, une session interactive qui vise à simuler un débat informel animé de l'UE sur le tourisme côtier maritime, la surveillance maritime et l'innovation, thèmes critiques pour l'avenir de la région méditerranéenne.

16:30 - 19:00, Hall 400, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Bruxelles

Alimentation méditerranéenne - Quand la marque rencontre les gens

Vous voulez en savoir plus sur l'alimentation méditerranéenne ? Le laboratoire participatif sert à l'échange d'opinions entre les communautés concernées - six d'entre elles représentant la Communauté du patrimoine culturel immatériel MED Diet de l'UNESCO - et un public élargi.

16:30 - 18:00, Salle Silver, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Bruxelles

Projet Interreg Slam 2019

[Register >](#)

Le projet Aristoil sera sous le « spotlight », avec une présentation créative de ses activités. N'oubliez pas de voter sur sa vidéo, sur Facebook, pour remporter le prix des médias sociaux. Et, si vous assistez à la séance, votez pour Aristoil lors du vote en salle.

20:00 - 23:59 Agora Village, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Bruxelles
Soirée des régions

Envie de déguster des spécialités des régions méditerranéennes européennes ? Session présentée par le projet MD.net.

Mercredi 9

11:30 - 13:00, Hall 100, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Bruxelles

Interreg MED Piazza : un lieu de rencontre entre les citoyens et les institutions européennes pour l'avenir de l'Europe.

Si vous aimez jouer et débattre dans un parlement, sur des stratégies pour un avenir plus vert, plus intelligent et plus connecté pour l'Europe, cette session vous convient.

Les communautés de projets sur les Énergies renouvelables, bâtiments à efficacité énergétique, croissance verte, transports urbains durables, croissance bleue, tourisme durable et protection de la biodiversité unissent leurs forces pour animer ce terrain de jeu politique.

14:30 - 16:00, Salle 206, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Bruxelles

Autonomiser les territoires pour un avenir durable en Méditerranée

Trois maires et deux décideurs politiques européens engageront le public dans un débat ouvert sur le rôle des villes et des régions dans la conception et la mise en œuvre des politiques d'atténuation et d'adaptation au changement climatique, d'économie bleue et de croissance inclusive, grâce à l'exécution de projets spécifiques du programme Interreg MED.

14:30 - 16:00, Salle 110 (cercle 1), SQUARE, Mont des Arts, 1000 Bruxelles

Stimuler l'innovation pour une croissance bleue en méditerranéenne

L'atelier partage les stratégies et les expériences développées par les Régions méditerranéennes pour promouvoir l'innovation dans tous les secteurs de l'économie bleue dans le cadre financier pluriannuel actuel. Le projet 4Helix+ y participera.

Register >



Jeudi 10

8h30 - 17h30, Bâtiment BIP, rue royale (siège du gouvernement de Bruxelles-capital)

Débat méditerranéen sur l'énergie

L'événement est organisé par la Communauté des bâtiments à efficacité énergétique, sous le patronage du Comité économique et social européen pendant la Semaine européenne des régions et des villes à Bruxelles.

Rejoignez-nous pour apprendre de vos pairs comment mieux concevoir, mettre en œuvre et financer des mesures d'efficacité énergétique dans les bâtiments publics et les quartiers autour de la Méditerranée.

09:15 - 10:45, Hall 100, SQUARE, Mont des Arts, 1000 Bruxelles

L'avenir de la coopération transnationale : quel impact dans une Europe en mutation ?

Les programmes transnationaux Interreg présentent ensemble la valeur ajoutée de la coopération transnationale, en présentant et en échangeant avec le public sur des questions brûlantes touchant des régions telles que le changement climatique, l'efficacité énergétique, l'esprit d'entreprise et les risques.

09:15 - 10:45, Salle Atrium 5, bâtiment CdR - JDE, Rue Belliard 101, 1040 Bruxelles

Promotion des SER par des politiques fiscales vertes dans les municipalités méditerranéennes

Le projet **LOCAL4GREEN** met en avant le thème des SER, en déployant des politiques fiscales innovantes. Il est temps de rencontrer l'exemple de l'implication de 75 municipalités de 9 pays de la région méditerranéenne dans la conception et la mise en œuvre de politiques fiscales visant à promouvoir les SER et à réduire l'empreinte carbone des municipalités.